

## MINUTES OF PROCEEDINGS

TUESDAY, FEBRUARY 21, 1984

(1)

[Text]

The Sub-Committee on the Taxation of Visual and Performing Artists and Writers met this day at 11:05 o'clock a.m., for the purpose of organisation.

*Members of the Sub-Committee present:* Messrs. Burghardt, Crombie, Fisher, Gourd and Orlikow.

The Clerk of the Committee presided over the election of the Chairman of the Committee.

Mr. Burghardt moved, seconded by Mr. Crombie,—That Mr. Fisher do take the Chair of this Sub-Committee as Chairman.

The question being put on the motion, it was agreed to.

The Chairman took the Chair.

The Order of Reference dated Tuesday, February 14, 1984 being read as follows:

*Ordered,—i)* That a Sub-Committee composed of five members including three (3) members of the Liberal Party, one (1) from the Progressive Conservative Party and one (1) from the New Democratic Party, be constituted in order to consider the Order of Reference of December 13, 1983 relating to fiscal provisions concerning artists and writers;

*ii)* That the Sub-Committee be empowered to send for persons and records, to sit while the House is sitting, to sit during periods when the House stands adjourned, to print from day to day such papers and evidence as may be ordered by it and to authorize the Chairman to hold meetings to receive and authorize the printing of evidence when a quorum is not present;

*iii)* That the Sub-Committee report to the Committee not later than the end of March, 1984.

Mr. Crombie moved, seconded by Mr. Gourd,—That the Sub-Committee be named "The Sub-Committee on the Taxation of Visual and Performing Artists and Writers".

After debate, the question being put on the motion, it was agreed to.

Mr. Orlikow moved, seconded by Mr. Burghardt,—That reasonable travelling and living expenses be paid to witnesses who are invited to appear before the Sub-Committee.

The question being put on the motion, it was agreed to.,

Mr. Gourd moved, seconded by Mr. Crombie,—That the Committee print 2,000 copies of its Minutes of Proceedings and Evidence dealing with the said Order of Reference.

The question being put on the motion, it was agreed to.

Mr. Burghardt moved, seconded by Mr. Crombie,—That the Sub-Committee engage the services of the Parliamentary Library Research Branch.

The question being put on the motion, it was agreed to.

## PROCÈS-VERBAL

LE MARDI 21 FÉVRIER 1984

(1)

[Traduction]

Le Sous-comité sur l'imposition des créateurs et des interprètes tient, ce jour à 11 h 05, sa séance d'organisation.

*Membres du Sous-comité présents:* MM. Burghardt, Crombie, Fisher, Gourd et Orlikow.

Le greffier du Sous-comité préside l'élection du président.

M. Burghardt propose, appuyé par M. Crombie,—Que M. Fisher assume la présidence du Sous-comité.

La motion est mise aux voix et adoptée.

Le président ouvre la séance.

Voici l'ordre de renvoi du mardi 14 février 1984:

*Il est ordonné,—i)* Qu'un Sous-comité composé de cinq membres, dont trois (3) du parti libéral, un (1) du parti progressiste conservateur et un (1) du parti néo-démocrate, soit constitué afin d'étudier l'ordre de renvoi concernant l'imposition des créateurs et des interprètes;

*ii)* Que le Sous-comité soit autorisé à convoquer des personnes et à demander la production de documents, à siéger lorsque la Chambre siège ou au cours de l'intersession, à faire imprimer de jour en jour les documents et témoignages lorsqu'il y a lieu, et à autoriser le président à tenir des séances, en l'absence de quorum, pour recevoir des témoignages et en autoriser l'impression;

*iii)* Que le Sous-comité fasse rapport au Comité au plus tard à la fin de mars 1984.

M. Crombie propose, appuyé par M. Gourd,—Que le Sous-comité s'appelle *Sous-comité sur l'imposition des créateurs et des interprètes*.

Après débat, la motion est mise aux voix et adoptée.

M. Orlikow propose, appuyé par M. Burghardt,—Que les témoins convoqués à paraître devant le Sous-comité soient remboursés des frais de déplacement et de séjour jugés raisonnables.

La motion est mise aux voix et adoptée.

M. Gourd propose, appuyé par M. Crombie,—Que le Sous-comité commande 2000 copies de ses *Procès-verbaux et témoignages* qui ont trait audit ordre de renvoi.

La motion est mise aux voix et adoptée.

M. Burghardt propose, appuyé par M. Crombie,—Que le Sous-comité fasse appel au Service de recherche de la Bibliothèque du Parlement.

La motion est mise aux voix et adoptée.